
Geachte heer Visser, 
 
Met belangstelling heb ik kennis genomen van uw Rapport bij het jaarverslag 
2017 van het Ministerie van Economische Zaken en het Diergezondheidsfonds, 
waarop ik hieronder reageer, mede namens de staatssecretaris van Economische 
Zaken en Klimaat (EZK) en de minister van Landbouw, Natuur en 
Voedselkwaliteit. 
 
Informatiebeveiliging 
U concludeert dat er weliswaar sprake is van een onvolkomenheid maar dat een 
duidelijke vooruitgang is geboekt bij het sluitend maken van de aansturing van de 
informatiebeveiliging. Mijn departement heeft goede stappen gezet, alleen de 
periode waarover deze in 2017 werkzaam zijn is te kort geweest om de werking 
voor u voldoende aantoonbaar te maken. In 2018 zal ik doorgaan op de 
ingeslagen weg voor het oplossen van deze onvolkomenheid. Dit betekent dat ik 
stappen heb gezet voor de implementatie van de nieuwe Baseline 
Informatiebeveiliging Rijksdienst (BIR) 2017, waaronder een aanpak voor 
risicomanagement. 
 
EZK hanteert een decentraal verantwoordingsstelstel in het kader van 
informatiebeveiliging, conform het Voorschrift Informatiebeveiliging Rijksdienst 
(VIR) en de BIR. Dit betekent dat ieder hoofd van dienst zelf verantwoordelijkheid 
draagt voor informatiebeveiliging. Ieder organisatieonderdeel moet dan ook zijn 
eigen kwaliteitscyclus voor informatiebeveiliging inrichten. Centraal moeten zij 
hierover verantwoording afleggen aan de Chief Information Officer (de 
plaatsvervangend secretaris-generaal) en de departementsleiding. In het 
afgelopen jaar is dit decentrale verantwoordingsstelsel scherper ingericht, 
waardoor centraal beter zicht is op de belangrijkste risico’s van kritieke systemen, 
zijn de verantwoordelijkheden rond informatiebeveiliging binnen het decentrale 
stelsel goed vastgelegd en is dit door de Bestuursraad vastgesteld. Op dit moment 
wordt dit verder doorontwikkeld in de vorm van een integrale risicoaanpak voor 
het gehele departement. De eerste conceptversies zijn met u gedeeld. 
 
Uw aanbeveling, met daarin aanvullende aandachtspunten over inrichting van de 
control-rol, de verdere vormgeving van het risicomanagement en het op centraal 
niveau verzamelen van informatie over kritieke systemen, zijn opgepakt en zullen 
in 2018 worden uitgerold. 
 
Versterken financieel bewustzijn beleidsdirecties 
U concludeert, op grond van bevindingen door de stafdirecties van mijn ministerie 
en de Auditdienst Rijk, dat de beleidsdirecties interne inkoopprocedures 
onvoldoende volgen. Daarnaast komt het voor dat beleidsdirecties verplichtingen 
en voorschotten te laat melden, waardoor de directie Financieel-Economische 
Zaken (FEZ) deze te laat in de financiële administratie kan verwerken. U beveelt 
aan om het financieel bewustzijn bij beleidsdirecties te versterken. In overleg met 
de Coördinerend Directeur Inkoop zal FEZ daarom de interne procedures voor 
inkoop- en verplichtingenbeheer nogmaals expliciet onder de aandacht brengen en 
de betreffende directies periodiek, bij geconstateerde fouten, aandacht vragen 
voor strikte naleving van die procedures. Die directies moeten dan maatregelen 
nemen om dergelijke fouten in de toekomst te voorkomen. 
 
Risicogericht toezicht bij de NVWA 
U onderschrijft de door de Nederlandse Voedsel- en Warenautoriteit (NVWA) 
ingeslagen weg van vernieuwing en verbetering van risicogericht toezicht en stelt 
vast dat de NVWA flinke stappen heeft gezet. Ook geeft u aan dat de NVWA al 
meer heeft bereikt dan op het eerste gezicht blijkt uit de rapportages aan de 
Tweede Kamer. De NVWA zal deze ingeslagen weg, gesteund door uw conclusies, 
verder vervolgen. 



 
U concludeert dat er nog veel moet gebeuren, dat er bepaalde producten 
achterlopen op de planning en dat de aansluiting van het plan NVWA 2020 met de 
lijnorganisatie van belang is. De NVWA vindt de richting van de vernieuwing goed, 
maar acht het tijdspad te ambitieus. Naar aanleiding van extern advies werkt de 
NVWA aan een passende planning van de ontwikkeling en toepassing van de 
nieuwe ICT, waarbij ook breder wordt gekeken naar de planning van de andere 
onderdelen uit het verbeterplan NVWA 2020. Er zijn aanpassingen in de 
governance gedaan waardoor er een nauwere aansluiting komt tussen NVWA 
2020 en de lijnorganisatie, die daadwerkelijk met de vernieuwingen moet gaan 
werken. 
 
U merkt tenslotte op, dat met risicogericht toezicht niet automatisch minder 
inspectiecapaciteit wordt ingezet. Ik herken dat er op onderdelen een verandering 
of verschuiving van capaciteit benodigd is als gevolg van het meer precies richten 
van de inspectiecapaciteit. 
 
De NVWA streeft in het kader van risicogericht toezicht naar een betere selectie 
en een effectievere inzet van capaciteit. Samen met andere ontwikkelingen uit 
het verbeterplan NVWA 2020, draagt het geheel bij aan een effectieve én 
efficiënte toezichtorganisatie. 
 
Eric Wiebes 
Minister van Economische Zaken en Klimaat 


